
Bô egy évvel ezelôtt vettük tervbe
a lap megújítását és immár az el-
sô olyan év végére értünk, mely-

nek során az új szerkesztési elvek sze-
rint állítottuk össze a lap párhuzamo-
san futó magyar és angol folyamának
számait. Célszerû tehát visszatekinte-
nünk az elmúlt évre, mit csináltunk és
mennyiben lehetünk elégedettek az el-
ért eredményekkel.

Nézzük elôször az elsô kérdést. A
magyar folyamot illetôen azt tûztük ki
célul, hogy a szakma egyetlen magyar
nyelvû, színvonalas ismeretterjesztô
folyóirataként közvetítsük az egyes rész-
területeket helyzetét, fejlôdésének irá-
nyait és legújabb eredményeit a jelen-
leginél szélesebb olvasótábor számá-
ra és formáljuk, befolyásoljuk a magyar
szaknyelvet. Ennek a célnak az érde-
kében igyekeztünk minél több színvo-
nalas szakmai ismeretterjesztô cikket
közreadni. Új rovatokkal is bôvítettük
lapszámainkat, rendszeresen jelentke-
zünk többek között hazai és nemzetkö-
zi projektek ismertetéseivel, konferen-
ciákról, fontos szakmai eseményekrôl
szóló beszámolókkal, a HTE szakosztá-
lyok tevékenységét bemutató cikkekkel,
egyetemi és kutatóintézeti egységek be-
mutatkozásaival, pályázati lehetôségek
bemutatásával, könyvismertetésekkel. 

A második kérdésre, hogy mennyi-
ben voltak sikeresek törekvéseink, csak
olvasóink segítségével válaszolhatunk.
Ezúton is kérem, juttassák el hozzánk
véleményüket, kritikájukat a megújult
tartalomról!

Az angol folyam, amely ‘Infocommu-
nications Journal’ néven önálló folyói-
ratnak is tekinthetô, publikációs fórum-
ként, bírált kutatási cikkek megjelente-
tésére szolgál. Bevezettük a nemzetkö-
zi folyóiratokban szokásos bírálati pro-
cedúrát, létrehoztunk egy International
Advisory Committee-t, amelynek tagjai
közremûködnek a bírálati folyamat le-
bonyolításában. A késôbbiekben sze-
retnénk elérni, hogy lapunkat bírált fo-
lyóiratként ismerje el a nemzetközi szak-
mai közösség. 

1949 januárjában került bejegyzés-
re a HTE elôdje, a Híradástechnikai, Fi-
nommechanikai és Optikai Tudományos
Egyesület, amely a következô évtôl már
a Híradástechnikai Tudományos Egye-
sület nevet viselte és 1998-ban vette fel
jelenlegi nevét. Mire e számunk olva-
sóink kezébe kerül, a HTE jubileumi éve
már véget ért. Olvasóink figyelmébe
e lsôként Dr. Sallai Gyulának, a HTE el-
nökének a jubilumi év eseményeirôl írt
visszatekintését ajánljuk.

Mostani számunk központi témája
viszont már inkább elôretekintés: az IP,
az Internet Protokoll, pontosabban an-
nak bevezetés alatt álló új verziója, az
IPv6. Ezúttal két cikket közlünk, de ter-
veink szerint a következô számunkban
ezeket újabb követi majd. „IPv6 a szol-
gáltatói hálózatokban: szélessávú elé-
rés” a címe Varga Balázs, Barta Péter,
Gaál Géza és Honvári István cikkének,
akik a Magyar Telekom munkatársai. A
távközlésben is világszerte terjed az
„all-IP” koncepció, amely szerint a kü-
lönbözô hozzáféréseken a telefon-, in-
ternet- és mûsorszolgáltatásokat „kö-
zös” IP-hálózat segítségével kívánják
biztosítani a szolgáltatók. Ennek követ-
keztében az IP-hálózatok napjainkban
minden szolgáltatónál folyamatos fej-
lesztés alatt állnak, hogy a megnöveke-
dett funkcionális és mennyiségi igénye-
ket hatékonyan és megbízhatóan tud-
ják kielégíteni. Az Internet Protokoll je-
lenleg használt 4-es verziójának (IPv4)
eddig is ismert, de manapság még ha-
tározottabban jelentkezô korlátaira, il-
letve a jövôben felmerülô újabb hálóza-
ti igényekre a protokoll legújabb, 6-os
verziója (IPv6) kínálhat megoldásokat.
Ez az írás a Magyar Telekomnál folyó
munkákkal foglalkozik, nevezetesen a
szélessávú elérések IPv6-képessé té-
telével PPP-alapú enkapszuláció alkal-
mazásával. 

A témát egy másik oldalról világítja
meg Jeney Gábor, a BME Híradástech-
nikai Tanszék és BME Mobil Innováci-
ós Központ (MIK) munkatársa, arról be-
szélve, hogy mi az, amit egy egyetem

látni és láttatni képes az IPv6-ból. Rö-
vid áttekintést ad a BME-en e téren fo-
lyó oktatásról, illetve a MIK közelmúlt-
beli IPv6-hoz kapcsolódó projektjeirôl.
Külön hangsúlyt kap a Központ labora-
tóriumában található natív IPv6-képes
UMTS/HSPA hálózat, amely világviszony-
latban is ritkaság.

Wéner Balázs, Tóth József és Huszty
Gábor „Bitfolyam-hozzáférési szolgálta-
tások hagyományos rézalapú és NGA-
hálózatokban” címû cikke a hagyomá-
nyos rézalapú hálózatoknál ismert bit-
folyam-hozzáférés elvi lehetôségeit és
mûszaki megoldásait vizsgálja újgene-
rációs hozzáférési hálózati környezet-
ben. Bemutatja a lehetséges bitfolyam-
hozzáférési jelenléti pontokat és ismer-
teti az újgenerációs hozzáférési hálóza-
tok bitfolyam-hozzáféréssel kapcsola-
tos problémáit, nehézségeit.

E számunkban is folytatjuk cikkso-
rozatunkat, amelyben érdekes ismere-
teket és tapasztalatokat adunk közre a
HTE projektmenedzsmenttel foglalko-
zó szakosztálya elismert szakembere-
inek tollából. Most Naszádos Krisztina
„ A jogász szerepe és lehetôségei a pro-
jekt sikerében” címû írását közöljük,
amely a jogász szakma szemszögébôl
vizsgálja meg a projekt együttmûködé-
si lehetôségeit. Rávilágít arra, hogy a
jogász szakértelme milyen feltételek
mellett vehetô igénybe a projekt során
a leghatékonyabban, illetve felhívja a
figyelmet a konfliktuskezelés tárgyalá-
sos – ezen belül a ma még ritkán hasz-
nált mediációs – lehetôségére.

Az NHIT IT3 – az Információs Társa-
dalom Technológiai Távlatai – projekt-
jének eredményeivel a továbbiakban is
rendszeresen jelentkezünk, aktuális vá-
logatást közreadva az IT3 honlapján,
blog-jelleggel megjelent nemzetközi hír-
csokorból. Témáink: RFID-címkék, ro-
bottechnika, szemantikus technológiák,
optikai áramkörök, videókönyvek és kö-
zösségi keresôk. 

Szabó Csaba Attila 
fôszerkesztô
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